

Covid-19 Aktuelle Maßnahmen und Regeln [Zusammenfassung: Stand 26.09.2021]

Covid-19 Current measures and safety regulations [Summary as of 26/09/2021]

Liebe Erasmus-Studierenden!

(scroll for ENGLISH)

Wir freuen uns sehr euch an der Universität Salzburg begrüßen zu können.

Für euch wird das Semester in Salzburg eine neue Erfahrung im Studium bringen, aber insbesondere aufgrund der aktuellen Lage wegen COVID-19, bleibt die Abwicklung des Studienseesters insgesamt für uns alle eine spannende Angelegenheit.

Wir hoffen sehr, dass die getroffenen Maßnahmen und geltenden Regelungen die Ausbreitung des Virus auf lange Sicht eindämmen. Die Mithilfe aller ist jetzt gefragt!

Hiermit möchten wir euch die wichtigsten Regelungen und Verhaltensweisen bzgl. COVID-19 zum Semesterbeginn in Salzburg übermitteln.

Ebenso erklären wir euch die wichtigsten administrativen Schritte für einen Beginn eures Studiums an der Universität Salzburg (vgl. auch den Anhang).

Die meisten Informationen wurden euch im Laufe der letzten Wochen bereits per E-Mail zugeschickt. Dieses Dokument enthält etwaige Ergänzungen und Erläuterungen zur digitalen Willkommensmappe.

- **Den PLUSonline PIN sowie Benutzernamen** zur Vervollständigung der Einschreibung habt ihr **per E-Mail erhalten!** Die Inskription/Immatrikulation an der Universität Salzburg wird durch die Bezahlung des ÖH-Beitrages von € 20,70 gültig! Hinweise zur Bezahlung finden sich nochmals in der digitalen Mappe „Anleitung PLUSonline“. → **Erst wenn diese Bezahlung erfolgreich war, kann die Anmeldung zu den gewünschten Kursen erfolgen.**
- Ein Besuch in der Abteilung für Internationale Beziehungen, um eine **Ankunftsbestätigung** von uns unterschreiben zu lassen bzw. um die PLUS StudentCard abzuholen, ist aktuell nur nach vorheriger Terminvereinbarung möglich. Termine werden mittels Termino oder per E-Mail vereinbart.
- Wir erklären euch gerne alle weiteren Schritte zur Registrierung, Anmeldung zu Kursen, Änderung von Learning Agreement, Ankunftsbestätigung, etc. während der **Orientierungswoche**. Die Details zum Programm und AnmeldeLinks sind im jeweiligen Dokument enthalten!
- Nutzt zur Klärung von Fragen bitte auch unsere [WebEx-Sprechstunden](#)!
- **Erasmus-Austauschstudierende beachten bitte die gültigen Covid-19 Verhaltens- und Hygieneregeln!**

Informationen zur Lehre an der PLUS

- Grundsätzlich besteht Präsenzbetrieb an der PLUS.
- Trotzdem werden aber einige Lehrveranstaltungen im Wintersemester online oder in einem gemischten Modus durchgeführt, damit ausreichend Räume zur Verfügung stehen, um in den Präsenzlehrveranstaltungen Abstände zwischen den Anwesenden einhalten zu können.
- Den genauen Abhaltungsmodus entnehmen Sie bitte den Angaben in PLUSonline. In diesem Zusammenhang werden alle Lehrende gebeten, die Angaben zu ihren Lehrveranstaltungen in PLUSonline nochmals zu kontrollieren und klar auf den Abhaltemodus hinzuweisen!
- **USI-Sportkurse:** Angebot und Hinweise dazu sind auch in der Mappe zu finden! Für Sportkurse am USI gibt es KEINE ECTS!
- Informationen zu den **Deutschkursen im Semester**, Anmeldung und Gebühren finden sich ebenso beigefügt. Wichtige Informationen erfolgen während der O-Wochen.
- **Hinweis:** Die Anmeldung zu den Kursen wird an den FB zu unterschiedlichen Zeitpunkten freigeschaltet. Sollte die Kursanmeldung jetzt noch nicht möglich sein, wird die Freischaltung demnächst erfolgen. Die Kurse müssen selber gewählt werden.
- Sollte es Optionen zur Anmeldung geben, spielen diese für Sie als Erasmusstudentin nicht wirklich eine Rolle. Anmeldung als „**freies Wahlfach**“ ist möglich.
- Solltet ihr irgendwo auf der Warteliste landen, handelt es sich auch oft um eine Voreinstellung, um den Lehrenden zu Beginn des Semesters eine Entscheidungsfreiheit zu ermöglichen. Bitte dann unbedingt an der ersten Unterrichtsstunde teilnehmen.
- Etwaige Lehrräume wurden jeweils nach maximalen Belegungszahlen unter Berücksichtigung der konkreten Gegebenheiten festgelegt.
- Die Bibliothek ist beschränkt zugänglich. Aktuelle Infos auf der Homepage der UB.

Den geltenden Einreise- und Aufenthaltsbestimmungen nach Österreich ist unbedingt Folge zu leisten, welche unter <https://www.sozialministerium.at/Informationen-zum-Coronavirus/Coronavirus---Haeufig-gestellte-Fragen/FAQ--Reisen-und-Tourismus.html> zu finden sind.

1. **Anmeldung des Wohnsitzes:** Bitte den vollständig ausgefüllten [Meldezettel](#) (inkl. Unterschrift des/der Vermieters/Vermieterin, z.B. Wohnheimträger) unter Beilage eines Identitätsnachweises (Reisepass, Personalausweis) im Bürgerservice abzugeben. Mehr Infos unter: <https://www.stadt-salzburg.at/meldeservice/>.
2. **Hinweis für im Land Salzburg angemeldete Studierende:** Es gibt Testlokale in allen Bezirken im Land Salzburg. Für alle Tests ist eine Voranmeldung unter www.salzburg-testet.at oder über die **Gesundheitsberatung 1450** erforderlich (<https://www.salzburg.gv.at/themen/gesundheit/corona-virus/corona-tests>). **Diese Antigen- und PCR-Gurgeltests sind für Bürger*innen der Stadt Salzburg NOCH kostenlos.** Eine (europäische) Gesundheitskarte „E-Card“ bzw. Bestätigung der in Österreich geltenden Krankenversicherung – für Bürger*innen aus Drittstaaten - und ein Personalausweis/Pass sind ins Testlokal mitzunehmen. Ebenso die Anmeldung für den Test.

Es freut sich auf euer Kommen
die Abteilung für Internationale Beziehungen

(ENGLISH)

Dear students,

we are very much looking forward to welcoming you soon at the University of Salzburg.

This semester in Salzburg will no doubt be an exciting studying experience and due to the current climate, the handling of the semester will bring many interesting developments for everyone.

We hope that the measures put in place will be enough to finally hinder the spread of the COVID-19 virus as much as possible. We need everyone's help to make it work!

We would like to inform you about the most important COVID-19 safety measure for the beginning of the semester in Salzburg.

We have put together a list of the most important administrative steps for the beginning of your studies at the University of Salzburg.

Most information has already been sent to you by email over the last few weeks. This document contains additional information and explanations to the digital welcome folder.

Please read the information carefully!

- You received the **PLUSonline PIN and user name** to complete your enrolment **by e-mail**! The enrolment at the University of Salzburg is valid only after the payment of the Austrian Student Union mandatory fee of € 20.70! → **Only when this payment has been successful you can register for the courses you want to take. Payment instructions are again included in the digital folder.**
- Coming to our office to have an **Arrival Confirmation** signed and to collect your PLUS StudentCard is currently possible only with prior appointment. Use the appointment link in termino or write us an e-mail.
- We will be happy to explain all further steps for a complete registration to courses, changes to Learning Agreements, Arrival Confirmations, etc. during the Orientation Week. Find the detailed Programme and participation Links attached.
- Please also use our [WebEx consultation](#) hours!

General information about teaching at PLUS

- For the coming semester, some courses will continue to be held online or in a hybrid format.
- This will free up rooms to allow spaced seating arrangements. In-person teaching where seating cannot be spaced out can be still be held, but MNS must be worn.
- Please check PLUSonline for the details on the teaching format. All course leaders are asked to check the information provided for their courses in PLUSonline again and to clearly indicate the teaching format.
- Attendance: Attendance must be recorded in courses and at meetings in order to enable contact tracing in the event of a corona case. The attendance lists must be kept in the department for up to four weeks and will then be destroyed.
- 3G status: The students' 3G status (without recording whether vaccinated, recovered or tested) will be inspected as part of these attendance checks. Students will, however, also be able to submit their vaccination certificate to the course to forego these checks – this will be

carried out on a voluntary basis and with the appropriate declaration of consent. Information on the technical implementation (in Blackboard) will follow.

- Persons who cannot be vaccinated/tested: There are persons who cannot/should not be vaccinated for medical reasons. These students must be tested regularly. There are rarely any medical reasons for not being able to be tested; those affected by this should contact the FGDD (Family, Gender, Disability & Diversity) office for an individual consultation.
- **Information to Sports Courses offered by the University Sports Institute (USI)** can also be found in the folder!
- Find information on the German courses during the semester, registration and fees attached. Important information is provided during the O-Week.
- **Note:** Registration for the courses will be activated at the departments at different times. If course registration is not yet possible, it will be activated soon. The courses must be chosen by the participants themselves.
- If there are options for registration, these do not really matter to you as an Erasmus student. Registration as a **"free elective"** is possible.
- If you end up somewhere on the waiting list, this is often also a default setting to give the teachers possibility of choice at the beginning of the semester. Please make sure you attend the first lesson.

Respect the current travelling and residence regulations:

Websites in English: <https://www.sozialministerium.at/en.html> and

<https://www.sozialministerium.at/en/Coronavirus/Coronavirus-hotlines.html>

Details available only in German: <https://www.sozialministerium.at/Informationen-zum-Coronavirus/Coronavirus---Haeufig-gestellte-Fragen/FAQ--Reisen-und-Tourismus.html>

1. Civil Registration with the City of Salzburg is required. Students are required to hand in the completed registration form [Meldezettel](#) (incl. signature of the landlord/landlady, e.g. dorm staff) along with a copy of a valid passport/ID-card. Get more information via: <https://www.stadt-salzburg.at/meldeservice/>.
2. **Note for students registered in the province/city of Salzburg:** Covid-19 test locations are in operation around the city. For all tests, pre-registration is required at www.salzburg-testet.at or by calling the **COVID-19 hotline 1450** (<https://www.salzburg.gv.at/themen/gesundheit/corona-virus/coronatests>). **These Antigen-Tests and PCR-tests are STILL free of charge for citizens of the city of Salzburg.** A (European) health insurance card "E-Card" or confirmation of the health insurance valid in Austria (for third-country citizens) and an identity card/passport must be taken to the testing centre. Such as registration confirmation for test participation.

Looking forward to meeting you!

The team from the International Relations Department

Petra Höpfner, Erasmus Incoming KA 131

Petra.hoepfner@plus.ac.at

www.plus.ac.at/international